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Tõdemus, et veerand-
sada aastat on ühte 
asutust juhitud, ajab 
Õnneseene lasteaia 
juhatajal kergelt hir-
mu nahka.

Sirje Veldi

“Oh, mul ei olnud se-
da üldse meeleski!” ütleb 
Kersti Mihailov, keda en-
nastki üllatas, et on juba 
veerandsada aastat ühte-
valu juhatanud Õnneseene 
lasteaeda.

Ent linnavalitsusel oli 
meeles ja see tegi juhataja 
südame soojaks.

“See oli nii armas, kui 
linnapea tuli, roosid näpus 
ja ütles, et mul pidi olema 
mingi tähtpäev,” muheleb 
Kersti, kes on just pärast 
tänavust kahekuist pik-
ka puhkust tööle naasnud, 
päikesepruun ja näeb ka-
destamisväärselt hea väl-
ja. Nagu alati. Ise ütleb ta, 
et hea vorm tuleb headest 
geenidest.

Kersti sõnul on tema 
jaoks kõige parem puhkus 
ja suur vaheldus see, kui ei 
pea olema juhi rollis, vaid 
saab tegelda lillenduse või 
aiandusega, teha tööd hoo-
pis kellegi teise alluvuses.

“See on olnud mulle vä-
ga õpetlik,” ütleb Kersti. 
“Ega ma sellega väga häs-
ti pole hakkama saanud, ei 
ole meeltmööda, kui kee-
gi mind kamandama hak-
kab.”

Sellesuvine puhkus oli 
Kerstil üle hulga aja selli-
ne, mil ta ei töötanud, vaid 
võttis ka kasutamata puh-
kuse päevad välja ja nau-
tis täiel rinnal kahekuulist 
pikka puhkust ja ilusat su-
ve.

“Olin kaks nädalat Taa-
nis, kus elab mu tütar. Lap-
selaps on mul 3,5 aastane 
taanlane. Muidu unustab-
ki Mihkel ära, kes see ees-
ti vanaema on. Teised kaks 
nädalat olid lapsed kogu 
perega mul Elvas külas. Oli 
mõnus ja huvitav puhkus, 
sai palju ringi käia.”

Sõbrad teavad, et Kers-
ti on fanaatiline metsaskäi-
ja. Varahommikune mar-
julkäik on ka justkui tren-
ni eest isegi praegu, enne 
tööpäeva algust ja ka pä-
rast tööd.

Võtab hoogu maha
Viimastel aastatel inten-

siivselt lasteaia ehitamise 
ja edendamisega tegelnud 
juhataja lubab, et sel aas-
tal võtab kõike märksa ra-
hulikumas tempos ja tasa-
kaalukamalt, mis tähendab 
eelkõige natuke vähem üri-
tusi ja kõigile rohkem hin-
gamisruumi. Tark ei tor-
ma, võiks olla Õnneseene 
algava õppeaasta moto. Ta 
ei varjagi, et aastate jook-
sul on töös tekkinud teatud 

rutiin ja väsimuski.
“25 aastat ühte lasteae-

da juhtida – ma ei pea se-
da üldse tähtsaks, pigem 
see mind hoopiski hirmu-
tab,” ütleb Kersti. “Kuidas 
sa nüüd kirjutad, et inime-
ne on 25 aastat töötanud 
ja ikka ei tea, kas ta on või 
ei ole rahul. Praegu kasva-
taks lilli ja lambaid, sest 
ära väsib lihtsalt. Võtan 
end muidugi kokku, muud 

ei jää üle.”
Et ta veel 65selt lasteae-

da juhiks, ei kujuta Kers-
ti hästi ette, sestap on tal 
oma kollektiivis paar ini-
mest välja vaadatud, kel-
lele ta võiks kasvõi hom-
me päev rahuliku südame-
ga ameti üle anda, ei kõhk-
leks hetkekski.

“Naerame ikka, et kõn-
nime siin viie aasta pärast 
hallid krunnid kuklas...,” 

ütleb Kersti. “Ma mõtlen, 
et tean praegu veel kõiki-
de laste nimesid, meil on 
keskmiselt üle 200 lapse, 
kuid peaks teadma roh-
kem ka perede tausta. Mit-
te halvas mõttes, vaid liht-
salt. Ja juba paaril viimasel 
aastal märkan, et aetak-
se segi, olen ma siis Kers-
ti, Külli või Aigi, siis on see 
ohu märk. Mitte seda, et 
tähtsustataks, et Kersti on 
juhataja, aga see näitab, et 
ma ei jõua enam iga lapse-
ni.”

Saavad hakkama
Kui Kersti juhatajaks sai, 

siis mõtles, et olgu, proovib 
paar aastat, et kuidas on. 
Aeg on läinud üsna mär-
kamatult. Oma juhtimis-
stiili iseloomustades ütleb 
Kersti kohe, et demokraat-
liku juhtimisstiili poole tu-
leb püüelda, kuid päris ala-
ti demokraatlikult otsusta-
da ei saa. Selline arusaam 
on enam juurdunud viima-
se viie aasta jooksul.

“Tihtipeale on vaja ka 
autoritaarsust, hästi kind-
lat sõna ja no ma ei saa olla 
ju kõigile hea,” ütleb Kers-
ti. “Mul on 50 alluvat, ena-
mus neist naised. Kõigi-
le meele järgi olla ei suu-
da, pean tegema ka ebapo-
pulaarseid otsuseid ja va-
hest pean olema karm. Kõi-
gest aitab üle tasakaalukus 
ja huumorimeel. Olen üsna 
rahulik inimene.”

Möödunud aastal oli 
Õnneseene lasteaias sise-
hindamine, mil kolme vii-
mase aasta kohta tuli  kõik 
alates strateegilisest juhti-
misest kuni õppekasvatus-
tööni põhjalikult läbi ana-
lüüsida.

“See oli nagu kõrgkoo-
li lõputöö,” meenutab Kers-
ti kolme pingelist kuud en-
ne jõule, mil ta oma kabi-
netis sõna otseses mõttes 
uppus paberitesse. “Saime 
hästi positiivse tagasiside 
ja see on kogu tubli mees-
konna töövõit.”

Aastatega on Õnnesee-
nel välja kujunenud selli-
ne meeskond, kelle peale 
ta võib kindel olla.

“Hea ongi see, et kui 
mind ka pole, siis mees-
kond on ümberringi nii tu-
gev, et ma võingi nagu ole-
mata olla, sest ma tean, et 
kõik on tehtud ja mitte mi-
dagi ei juhtu,” ütleb Kersti.
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Kersti Mihailov ei näe 
tööjuubelis midagi erilist
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Kellele siis ikka 
maksta juulikuus vee 
kasutamise eest? Lk 2

Sadam ja Laur annavad 
kontserdi marjapõõsaste 
vahel. Lk 3

Rannu 
keskkoolil on 
uus direktor

Rannu keskkooli di-
rektoriks soovis saada 
üheksa inimest, neist 
kuus kutsuti vestlusele. 
Komisjoni hinnangul 
oli valiku tegemine vä-
ga raske, sest kandidaa-
did olid head.

3. augustil tegi ko-
misjon otsuse teatavaks 
ja valis direktoriks Va-
leri Talu (pildil).

Matemaatiku haridu-
sega Valeri Talu on sün-
dinud 1955. aastal Val-
gas. 1973. aastal lõpe-
tas ta Nõo Keskkooli ja 
1978. aastal Tartu Üli-
kooli. Seejärel töötas ta 
11 aastat õpetajana Val-
ga maakonna koolides. 
Alates 1989. aastast ku-
ni 2009. aasta lõpuni 
oli Talu Valga maava-
litsuses hariduse ja kul-
tuurivaldkonna juht.

2002. aastast koo-
li juhtinud Karin Kütt 
lahkus ametist omal 
soovil. 

EPP

Aita uuele elule!

14. augustil toimub 
Sinilinnu parklas koos 
Maarjalaadaga taas Elva 
uuskasutuslaat. Kui on 
endal kodus mingeid as-
ju seismas, mida teistel 
vaja võiks minna – rii-
deid, raamatuid, nõusid, 
jalgrattaid, mida iganes, 
siis ootame kõiki julgelt 
ostma-müüma-vaheta-
ma.

Eriti oodatud on las-
tekaubad – eks enne 
kooliaasta algust ole so-
bilik vaadata, kas miski 
juba väikseks jäänud ja 
väljavahetamist vajab.

Traditsiooniliselt võ-
tame vastu puhtaid ka-
sutatud riideid-jalat-
seid. Riiete äraandmi-
se võimalus on Sinilin-
nu kõrval 14. augustil 
kl 9-13. Täpse koha leia-
te, kui jälgite laadaplat-
sil tähistust. Lisainfo 
hoolekoda@hot.ee

Tule ja anna vanale 
asjale võimalus alustada 
uut elu! MTÜ Hoolekoda 

Volikogu liige ütleb 
välja, mida tema 
veesõjast arvab. Lk 4

Kersti Mihailovi sõnul on lasteaias töötamisel olulisim hea suhtlemisoskus ja paras 
annus lapsemeelsust. Foto: Sirje Veldi
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Raili Niine, Kesk-
konnamin is teer iu -
mi veeosakonna nõu-
nik osakonnajuhataja 
ülesannetes: Kui ühis-
veevärk ja -kanalisatsioon 
on eraõigusliku juriidilise 
isiku omandis, toimub vee-
ettevõtja määramine ühis-
veevärgi ja -kanalisatsioo-
ni seaduse (ÜVVKS) § 7 
lõikele 2' alusel. Vastavalt 
eelnimetatud sättele esitab 
ettepaneku vee-ettevõtja 
määramiseks ühisveevär-
gi ja -kanalisatsiooni oma-
nik, mille kinnitab kohali-
ku omavalitsuse volikogu. 
Kohaliku omavalitsuse vo-
likogu kinnitatud eraõigus-
lik juriidiline isik on sel ju-
hul piirkonna vee-ettevõt-
jaks ÜVVKS tähenduses. 
Kohaliku omavalitsuse vo-
likogu kinnitas 25.06.2010.
a otsusega nr 25 vee-ette-
võtjaks AS-i Emajõe Vee-
värk. Seega on seaduse 
alusel vee-ettevõtja õigu-
sed ja kohustused Elvas an-
tud AS-le Emajõe Veevärk. 
Vastavalt ÜVVKS § 8 lõike-
le 3 ühisveevärgist vee võt-
mine ja reovee juhtimine 
ühiskanalisatsiooni toimub 
vee-ettevõtja ja kliendi va-
helise lepingu alusel. Vee-
ettevõtja ja kliendi vahel 
ei pea olema sõlmitud tin-
gimata kirjalikku lepingut 
ning piirkonda uue vee-et-
tevõtja määramisel ei saa-
gi eeldada, et uued lepin-
gud saavad sõlmitud kohe-
selt peale uue vee-ettevõt-
ja määramist. Samas ei saa 
ÜVVKS kohaselt veeteenu-
se osutamise eest esitada 
arveid äriettevõte, kes ei 
ole määratud vee-ettevõt-
jaks ja kellel puudub sea-
dusekohaselt kohustus va-
rustada kliendi kinnistu 
veevärki ühisveevärgi kau-
du veega, mis peab vasta-
ma kehtestatud nõuetele, 
või korraldada kliendi kin-
nistu kanalisatsioonist reo-
vee ärajuhtimist.

Hanna Turetski, tar-
bijakaitseameti tarbi-
japoliitika ja avalike 
suhete osakonna juha-
taja: Kahjuks ei ole nime-
tatud küsimus selline, mil-
lele saaks kiiresti ja üheselt 
vastata, arvestades veel as-
jaolu, et küsimus ei kuu-
lu tarbijakaitseameti päde-
vusse. Selge on aga see, et 
kui vett on tarbitud, siis sel-
le eest tuleb ka maksta. Ku-
na veevaldkonda reguleeri-
vad küsimused, sh kaebus-
te menetlemine, kuulub es-
majoones kohaliku oma-
valitsuse pädevusse, tuleb 
neil tarbijatele pakkuda ka 
vastavasisulist informat-
siooni, abi ja probleemila-
hendamist. Asi algab eel-
kõige informatsioonist ja 
siinkohal võiks ka kohalik 
omavalitsus tarbijatele sel-
gitada, mida ja kuidas tu-
leks käituda; kuidas ja kel-
lele näitusid esitada; mida 
teha, kui on makstud mitte 
õigele ettevõttele jne.

Antud teema vajab süviti 
minemist enne kui anda 

konkreetseid ja vettpida-
vaid kommentaare. Minu 
kommentaar [Päevalehes 
4.08.2010] sai antud tugi-
nedes üldisele tavale, kui-
das tarbijale müügil käitu-
takse, kui on lepingulised 
suhted. Mainisin ka aja-
kirjanikule, et tegemist on 
eriregulatsiooni ja mitteta-
vapärase olukorraga. Ku-
na antud olukorras on ko-
hustus probleemi lahenda-
misega tegeleda kohalikul 
omavalitsusel, siis ka ne-
mad peavad algatama tar-
bijate pöördumiste põhjal 
menetluse. Selleks on neil 
õigus ja pädevus olemas.

Tavapärastes olukorda-
des on aga ka nii, et seni 
kuni pole kohtuotsust eda-
si kaevatud, siis lähtutakse 
kohtuotsusest. Kuid kuna 
tegemist on eriregulatsioo-
ni valdkonnaga, siis amet 
siinkohal ei saa anda lõpli-
ke seisukohti.

Toimetuselt
Seega muutis Hanna 

Turetski pisut oma seisukoh-
ta, kui Elva Postipoiss saatis 
talle täpsustavaid materjale 
Elvas toimuva kohta.

Eesti Päevalehes 4. au-
gustil ilmunud artiklis “Vee-
firmade kisma tõttu saavad 
elvalased seekord kahekord-
se veearve” seab Turetski 
olulisele kohale lepingud. 
“Kui uuel veeettevõttel tar-
bijatega veel lepinguid pole, 
siis pole nad inimestega ka 
lepingulises suhtes ja ei saa 
arvet esitada,” selgitab ta 
ja lisab, et “Linn peaks asu-
ma tarbija poolele ja see, et 
kaks ettevõtet omavahel 
kemplevad, ei tohiks tarbi-
jaid topeltarve näol puudu-
tada.”

Kohtu seisukoht
Roby Koik, kohtu-

nik, Tartu Halduskoh-
tu esimehe asenda-
ja: Halduskohtumenetlu-
se seadustiku (HKMS) § 
12 1 lg 1 kohaselt kaebuse 
või protesti esitamine ei ta-
kista kaevatava haldusak-
ti täitmist ega andmist või 
toimingu sooritamist, kui 

seadus ei sätesta teisiti. Sa-
ma paragrahvi lg-st 2 tu-
lenevalt on esialgse õigus-
kaitse kohaldamise eeldu-
seks see, et vastasel juhul 
oleks kohtuotsuse täitmi-
ne raskendatud või osutuks 
see võimatuks. Riigikohtu 
halduskolleegiumi praktika 
kohaselt kohaldatakse esi-
algset õiguskaitset siis, kui 
on kahjuliku tagajärje oht, 
kaebus ei ole perspektiivi-
tu ning haldusakti tagasi-
täitmine ei ole võimalik või 
tagajärgede kõrvaldami-
ne pole mõistlik (haldusasi 
nr 3-3-1-76-04). Haldusas-
jas nr 3-3-1-85-04 on Rii-
gikohus märkinud, et esi-
algse õiguskaitse kohalda-
misel tuleb kindlaks teha 
esialgse õiguskaitse vaja-
dus, anda eelhinnang kae-
buse põhjendatusele, kaa-
luda kaebaja õigusi, avalik-
ke huve ja teiste isikute õi-
gusi.

Kaebaja palub tühista-
da Elva Linnavolikogu 25. 
juuni 2010. a otsuse nr 25 
punktid 1, 3 ja 5, millede-
ga Elva Linnavolikogu kii-
tis heaks Elva Linnavalitsu-
se tegevuse Lepingu üles-
ütlemise osas, kinnitas El-
va linna haldusterritoo-
riumil vee-ettevõtjaks AS 
Emajõe Veevärgi ning tun-
nistas kehtetuks Elva Lin-
navolikogu 28. detsembri 
2000. a otsuse nr 99. Koh-
tu hinnangul ei saa seni 
kohtule esitatud asjaolude-
le ja tõenditele eelhinnan-
gut andes kaebuse ilmsel-
get perspektiivitust ühe-
selt väita. Samas leiab ko-
hus, et OÜ Aqua & Waste 
Services kaebuse eduväl-
javaated ei ole ülekaalu-
kad, kuna kaebaja eesmär-
gi saavutamine Elva Linna-
volikogu 25. juuni 2010. a 
otsuse nr 25 vaidlustamise-
ga on küsitav.

Esialgse õiguskaitse ko-
haldamise vajadust tin-
giva asjaoluna on kaeba-
ja nimetanud selle, et kae-
buse rahuldamise korral 
oleks kohtuotsuse täitmine 
võimatu, kuna kaebaja ei 
saaks vee-ettevõtja teenust 

enam tagasiulatuvalt pak-
kuda, sest kaebajaga sõlmi-
tud leping lõppeb 31. det-
sembril 2010. a. Samuti on 
kaebaja märkinud, et kuna 
tema majanduslik tegevus 
tugineb suuresti Elva lin-
nale vee- ja kanalisatsioo-
niteenuse pakkumises, siis 
kaasneb kaebajale esialgset 
õiguskaitset kohaldamata 
oluline majanduslik kahju. 
Kohus märgib, et haldusak-
ti täitmise peatamine esi-
algse õiguskaitse abinõuna 
on põhjendatud küll sel ju-
hul, kui peatamata jätmise 
korral kaebuse esitaja tü-
histamisnõudega oma ees-
märke täiel määral enam 
ei saavutaks, samas tuleb 
kohtul esialgse õiguskait-
se kohaldamisel kaaluda li-
saks kaebaja õigustele ka 
avalikke huve ja kolman-
date isikute õigusi. Kohus 
nõustub vastustajaga, et 
ühisveevärgi- ja kanalisat-
siooni toimimine on avali-
kes huvides äärmiselt va-
jalik. Alates 01.07.2010. a 
on Elva linnas vee-ettevõt-
jaks AS Emajõe Veevärk, 
mistõttu mõjutaks esialg-
se õiguskaitse kohaldami-
ne ning ühisveevärgi- ja 
kanalisatsiooniteenuse üle-
minek uuesti kaebajale olu-
liselt Elva linna vee- ja ka-
nalisatsiooniteenuste tar-
bijaid, kes on kliendilepin-
gud juba ümber sõlminud 
AS-iga Emajõe Veevärk. 
Küsitav on ka kaebaja poolt 
pakutava vee- ja kanalisat-
siooniteenuse stabiilsuse 
tagamine Elva linnas, kuna 
vastavate lepingute ülesüt-
lemise üks põhjendus käes-
olevas vaidluses oli kaebaja 
poolne maksete tasumise-
ga viivitus. Samuti saavad 
esialgse õiguskaitse kohal-
damisel oluliselt kahjusta-
tud AS Emajõe Veevärk hu-
vid. Seetõttu on kohus sei-
sukohal, et käesoleval ju-
hul ei ole kaebuse esitaja 
huvid oluliselt kaalukamad 
avalikest huvidest ja kol-
manda isiku õigustest, mis 
räägib esialgse õiguskaitse 
kohaldamise kahjuks.

Lisaks märgib kohus, 
et OÜ-l Aqua & Waste 
Services on käesoleva kae-
buse rahuldamise korral 
õigus taotleda talle tekita-
tud kahju hüvitamist.

Kaaludes nii kaebaja kui 
ka avalikke huve ja kol-
manda isiku õigusi ning 
hinnates kaebuse eduväl-
javaateid, on kohus sei-
sukohal, et Aqua & Waste 
Services esialgse õiguskait-
se taotlus tuleb jätta rahul-
damata.

Toimetuselt
Toimetuse andmetel on 

OÜ AWS halduskohtu seisu-
koha peale kaevanud ring-
konnakohtusse, kes peaks 
kujundama seisukoha lähi-
päevil. Selle otsuse taga sei-
sab ka Emajõe Veevärgi vee 
erikasutusloa saamine või 
mittesaamine. Ringkonna-
kohus peaks otsuse tegema 
lähipäevil.

Kes tohib Elvas 
esitada veearveid?

* 29.11.2000 sõlmib 
Elva linnavalitsus OÜga 
Aqua & Waste Services 
lepingu vee- ja kanali-
satsiooniteenuse osuta-
miseks, koos kohustu-
sega investeerida 1 mil-
jon (50 000 ülepumpa-
misjaama pumpade au-
tomaatika kaasajasta-
mine ja 950 000 Käärdi 
kanalisatsioonisüstee-
mi ühendamine Elva lin-
naga), millega kohustu-
ti projekteerima ja ehita-
ma Käärdi kanalisatsioo-
nisüsteemi ühendamine 
Elva linna kanalisatsioo-
nisüsteemiga sh ülepum-
pamisjaama, ning annab 
ekspluatatsiooni võtmi-
sel tasuta üle Elva linna 
omandisse.

* 2004 asutavad 22 
omavalitsust ASi Emajõe 
Veevärk, et saada vee- ja 
kanalisatsioonitrasside 
remondiks ja rajamiseks 
raha Euroopa Ühtekuulu-
vusfondilt.

* 2005 annab Elva 
linn varad üle ASle Ema-
jõe Veevärk, kes omakor-
da annab need Elva linna 
kasutusse koos õigusega 
edasi rentida, kuni toru-
projekti valmimiseni.

* 2005 annab Elva linn 
varad rendile OÜle AWS, 
pikendades AWSi teenuse 
osutamise lepingut.

* 1. aprillil 2009 tõstab 
linnavolikogu vee hinna 
32,55 kroonini, milles si-
saldub investeerimiskom-
ponent, mida linn kogub 
kanaliseerimisprojekti 
omaosaluse katteks. AWS 
kohustub investeerimis-
komponendi kandma üle 
linnavalitsuse arvele.

* 2010 kevadel tekib 
linnavalitsusel kahtlus, 
et investeeringuraha lae-
kub vähem, kui esitatud 
arvete järgi peaks.

* 26.04.2010 ja 27.04. 
2010 saadab linn AWSile 
kirja lepingutingimus-
te rikkumise kohta koos 
ettepanekuga võlg kahe 
nädal jooksul linnale ära 
maksta.

* 28.05.2010 saadab 
linnavalitsus OÜle Aqua 
& Waste Services lepin-
gu ülesütlemise avaldu-
se, süüdistades vee-et-
tevõtet korduvas lepin-
gutingimuste rikkumi-
ses ja linnale olulise ra-
halise kahju tekitamises. 

Vee-ettevõte võlgneb lin-
nale koos viivistega 398 
070,43 krooni. Linn pa-
kub OÜle Aqua & Waste 
Services võimaluse tasu-
da võlg 10. juuniks 2010. 
AWS ei kiirusta võlga 
kustutama.

* 10.06.2010 teatab 
AWS linnavalitsusele kir-
jas, et ei ole rikkunud le-
pingulisi kohustusi ja see-
tõttu puudub linnal õigus 
leping erakorraliselt üles 
öelda.

* 11.06.2010 ütleb lin-
navalitsus AWSiga lepin-
gu üles, süüdistades fir-
mat valeandmete esita-
mises ja teavituskohustu-
se rikkumises.

* 25.06.2010 määrab 
linnavolikogu uueks vee-
ettevõtjaks Elva linna 
territooriumil AS-i Ema-
jõe Veevärk.

* 1. juuli 2010 saab AS 
Emajõe Veevärk linnalt 
lepingulise õiguse teenu-
se osutamiseks Elva lin-
nas.

* AWS palub haldus-
kohtult õiguskaitset voli-
kogu otsuse vastu ja keel-
dub Emajõe Veevärgi-
le varasid üle andmast, 
tuues põhiliseks argu-
mendiks, et uuel vee-et-
tevõttel puudub vee-eri-
kasutusluba.

* juuli 2010 asub Ema-
jõe Veevärk ise teavitama 
potentsiaalseid kliente, 
kutsudes neid sõlmima 
lepinguid ja teatama vee-
näitusid. Elva Varahaldu-
se majas hakkavad korra 
nädalas, teisipäeviti tööle 
EVV klienditeenindajad. 

* 27. juulil korraldab 
Emajõe Veevärk kultuuri-
keskuses Sinilind kliendi-
päeva.

Samal päeval saabub 
Tartu Halduskohtu mää-
rus, mis jätab AWSi õi-
guskaitse taotluse rahul-
damata ja jõusse linna-
volikogu otsuse Emajõe 
Veevärgi vee-ettevõtjaks 
määramise kohta.

* 30. juulil võtab Ema-
jõe Veevärk politsei ja 
turvameeste juuresole-
kul veepuhastusjaama ja 
pumpla üle. Vee-ettevõte 
AWS esitab Lõuna Polit-
seiprefektuurile kuriteo-
kaebuse seoses omavoli-
lise sissetungi toimepa-
nemisega.

Elva veetüli kronoloogia
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Kontsertrännakul 
“Suveränd laulude ja 
reisilugudega” too-
vad muusikutest rän-
numehed Marek Sa-
dam ja Toomas Laur 
külakosti ka Elva 
publikule.

Milvi Kapaun

Viimased kuus aastat 
välismaal kontserte and-
nud Marek Sadam on 
tänavusuvel üle pika aja 
USAst jälle kodus ja võtab 
koos vana semu Toomas 
Lauriga ette rännaku Maar-
jamaal laulude ja reisilugu-
dega. 10.-21. augustini laul-
dakse ja vestetakse reisijut-
te seitsmeteistkümnel kont-
serdil Eestimaa väiksema-
tes paikades, sealhulgas ka 
Elva lähedal Uuta külas, pe-
rekond Ustavi maakodus 
Uuta talu aias. Elvas esines 
Marek Sadam viimati veeb-
ruarikuus sõbrapäeval Elva 
noore laulutähe Elise Ustavi 
plaadiesitluskontserdil. Su-
visel laulurännakul ei saa-
nud ta männilinna esine-
mispaigana kuidagi välja 
jätta.

“Leelot [Suidt] tunnen 
juba ammu, olen tema kut-
sel siin mitmel korral esine-
nud. Pean tema tegemistest 
väga lugu, hoiab Elvas kul-
tuurielu üleval,” rääkis Sa-
dam. “Elise vanemad pak-
kusid Elvas mõnusa esine-
miskohana välja oma maa-
kodu aia, kus sõstrapõõsas-
te vahele meie lood ja lau-
lud ilusti sobivad.”

Mõtte kaks rännumehest 
muusikut koduaeda esine-
ma kutsuda sai Ustavite pe-
re Lauri ja Sadama mulluse 
albumi “Sõstrapõõsaste va-
hel” nimiloost.

“Seda laulu kuulates oli 
tunne, nagu lauldaks seal 

just meie aiast, kõik sõnad 
oleks justkui siin kirjuta-
tud,” rääkis pereema Sig-
ne. “Meil on lihtne kodu-
aed, midagi suurejoonelist 
me kontserdiks ette ei võta. 
Kevadel aga istutasime siia 
uusi lilli, mis peaksid nüüd 
kontserdi ajaks õide puhke-
ma.” 

Taasavastama Eestit
Suveränd laulude ja reisi-

lugudega toob muusika ko-
ju kätte inimestele, kes pal-
ju ringi ei sõida ja kallist pi-
letihinda maksta ei saa.

“See kontsertrännak on-
gi mõeldud Eestimaa väik-
semates paikades elavate-
le inimestele, kes suurema-
tesse kohtadesse kontsert-
reise ette ei võta. Inimeste-
le on rahaline surve täna-
päeval niigi suur, meie se-
da suurendama ei hakka,” 
rääkis Marek Sadam. “Põ-

hiline on, et inimesed tulek-
sid meid kuulama ja eks nad 
siis laulude järgi otsustavad, 
kas lood meeldivad või ei.”

Maarjamaale ringi pea-
le tegemisel peavad viima-
sel ajal rohkem Eestist väl-
jaspool musitseerinud Sa-
dam ja Laur silmas ka oma 
reisihuve.

“Kuna pole pikemat aega 
Eestis ringi käia saanud, on 
see rännak mulle väga huvi-
tav. Samamoodi ka Toomas 
Laurile, kes saabub Rootsist 
rännu alguspäevaks,” se-
letas Sadam. “See on meie 
jaoks väike avastusreis, kust 
saab kaasa hea mälestuste-
pagasi rännuteedele Eestist 
eemal olles.”

Kontsertidel esitatak-
se laule albumitelt “Kirjad 
maale” ja “Sõstrapõõsaste 
vahel”, kus Marek Sadama 
kirjutatud tekstidele on vii-
sid seadnud Toomas Laur. Et 

publikul ka äratundmisrõõ-
mu oleks, saab kuulda uusi 
omanäolisi versioone Gun-
nar Grapsi ja Hans Hindpe-
re tuntud lugudest.

Programm on tihe, mõn-
da päeva mahub koguni 
kaks või kolm kontserti. Ka-
vas on ka kaks varahommi-
kust päikesetõusukontserti.

Suveniiriks plaat ja 
reisiraamat

Kontserdile pääs on prii, 
annetuseks on avatud moo-
sekantide reisilaegas, kuula-
jad saavad soetada heliplaa-
di Marek Sadama ja Too-
mas Lauri armastus- ja rän-
nulauludega ning just tuu-
ri alguseks ilmunud Marek 
Sadama reisiraamatu “Bus-
siga Miamist Los Angeles-
se ja teised lood”. Raama-
tu aluseks on bussireis läbi 
USA kuue osariigi agulite, 
sõit kummaliste vahepea-
tustega kõrbetes ja bussijaa-
mades. Reisikirjelduse va-
hepeal räägib Sadam oma 
mõtetest, mis tühermaal või 
agulis Eestile mõeldes pähe 
tulid.

“Igal kontserdil räägin 
omamoodi jutte, eks mõned 
lood korduvad ka. Oleneb, 
mis tunne kohapeal tekib, 
raamatu juttudega ma kind-
lasti ei piirdu. Räägin palju 
endast ja sellest, mida mõt-
len,” ütles Marek Sadam.

Uuta külas Uuta talu aias 
esinevad Marek Sadam ja 
Toomas Laur pühapäeval, 
15. augustil kell 16.

Koos rändmuusikute-
ga laulab mõne loo ka Elise 
Ustav. Kontserdi külastajad 
võivad kaasa võtta küünlad 
ja piknikukorvid, et koos 
veeta mõnus sume suveõh-
tu. Kui ilm juhtub vihmane 
olema, saab laule ja reisilu-
gusid kuulata kultuurikes-
kuses Sinilind.

MIS JUHTUSRändmuusikute laulud ja 
reisijutud sõstrapõõsaste vahel

31. juulil kella 00.53 
ajal toimus liiklusõnnetus 
Elvas Kesk 15 maja juu-
res, kus sõiduteed ületa-
nud 21aastane Raido sai 
löögi sõiduautolt BMW 
318, mida juhtis 21aas-
tane Getlin. Jalakäija toi-
metati kerge vigastusega 
Tartu Ülikooli Kliinikumi 
ja peale esmaabi andmist 
lubati kodusele ravile.

31. juulil kella 12.03 
ajal andis automaatne 
tulekahjusignalisatsioon 
märku toidukõrbemisest 
Elva haigla ühes ruumis. 
Päästjad tuulutasid ruu-
mid ja kontrollisid eda-
sist ohutust.

3. augustil kella 18.11 
ajal teatati, et Rõngu val-
las Koruste külas põ-
leb heinahunnik. Enne 
päästjate saabumist proo-
visid kohal olnud inime-
sed tulekahju kustutada 
veeämbritega. Päästja-
te saabudes põles kõrval-
hoone (13x6m) välissei-
na vastu ladustatud hei-
nahunnik ning tuli oli le-
vinud hoone seinale ja 

katusealusesse. Päästjad 
tõid hoonest välja hobu-
se, kaheksa kitse ja ühe 
kalkuni. Tulekahju kus-
tutati kella 19 ajal. Sünd-
muskohal töötasid pääst-
jad Elvast, Rõngust ja Pu-
kast ning Tartu operatiiv-
korrapidaja.

4. augustil kella 18.53 
ajal oli Rannu vallas Ku-
rekülas kombaini tagu-
mine osa kärssama läi-
nud. Päästjad kustutasid 
tulekolde ja kontrollisid 
edasist ohutust.

Rõngus uppus mees 
tiiki

4. augustil kell 15.11 
teatati, et Rõngu alevikus 
läks mees tiiki ujuma ja 
ei ole veest välja tulnud. 
Kohale sõitnud päästjad 
leidsid uppunud keskea-
lise mehe 2,5 meetri sü-
gavuselt. Mees oli ujuma 
läinud kohas, kus oli uju-
mist keelav silt.

Sel aastal on Eestis up-
punud 69 inimest, neist 
Tartumaal 8.

N-Euro lauljana tuntuks saanud Marek Sadam on lihtne 
mees, kes käib oma teed, teeb muusikat ja avastab 
ennast ning maailma nii kodus kui võõrsil olles. Foto: 
Urmo Ustav
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Linnavalitsus ei ole 
käimasolevas veesõ-
jas suutnud omi sei-
sukohti linnaelanike-
le piisavat argumen-
teeritult selgitada. 

Fred Koppel,  
Elva Linnavolikogu liige, IRL

Vee ja kanalisatsioo-
ni väljaehitamisega seon-
duv on Elvas juba mõn-
da aega olnud nii elanike 
kui ka meedia tähelepanu 
all. Probleeme on nii telli-
ja (Emajõe Veevärk) kui ka 
ehitusjärelvalve pädevuse-
ga ja tööde teostamisega. 
Ehkki meedia tunneb jätku-
valt huvi, on KOVi selgitus-
tööd eelkõige linnaelanike-
le olematud.

Lisaks sellele on kujune-
nud konflikt Elva linna vee-
ettevõtte AWS ja linnava-
litsuse vahel, kus osapoo-
led süüdistavad teineteist 
lepingutingimuste rikku-
mises ja/või valesti tõlgen-
damises. Kuna veeteenuse 
osutamise lepingus on juba 
sõlmimisest alates vaielda-
vaid punkte, siis võib lõpli-
ku tõe väljaselgitamine võt-
ta pikka aega.

Sõja puhkemine
Seni teenuseid osutanud 

AWS on ette heitnud, et le-
ping on sõlmitud seadus-
vastaselt. Tüliõunaks ol-
nud investeeringukompo-
nendi tasumine on AWS-i 
esindajate sõnul kui koha-
lik maks, millest tarbijaid 
ei ole teavitatud, eelarves ei 
ole sellekohast tuluridagi. 
Linnavalitsus seevastu an-
nab märku, et vee-ettevõte 
on linna petnud ning maks-
nud linnale ettenähtust vä-
hem raha. Tagatipuks keel-
dub AWS käest andmast 
vee- ja kanalisatsioonitee-
nuste osutamiseks vajalik-
ke sõlmpunkte.

Kui palju kummalgi osa-
poolel süüd on, saame tea-
da ilmselt kohtuotsuse ku-
jul. Häiriv on aga linnava-
litsuse käitumine, mis on 
“passiivselt närviline”. Et 

enese otsuses AWS-iga le-
ping lõpetada kindel ei ol-
dud, paluti lepingu lõpeta-
miseks tuge Elva linnavoli-
kogult, teema viidi hääletu-
sele linna esinduskogusse 
(teades, et enamust omav 
koalitsioon otsuse ka heaks 
kiidab), otsides seega täien-
davat tuge.

Üldiselt koostööaldis 
olev volikogu linnavalitsu-
sele üksmeelselt nõusole-
kut ei andnud. Tõepoolest, 
lepingu lõpetamine kinni-
tati volikogu koalitsiooni  
kümne poolthäältega viie 
erapooletu vastu, kuid opo-
sitsioonis olevad volikogu 
liikmed tõstatasid sel istun-
gil mitmeid küsimusi lepin-
gu lõpetamise kohta voliko-
gus. Nõnda saadi volikogu 
Reformierakonna liikmetelt 
kinnitus lepingu lõpetamise 
kohta ning näiliselt olekski 
linnavalitsus pannud enda 
kui tugevama osapoole jõu 
sedasi maksma.

Patiseis
Tulemuseks on aga see, 

et pärast volikogu viimast 
istungit on linna veema-
jandus kaosega sarnanevas 
olukorras – kümme aastat 
Elvale vee- ja kanalisatsioo-
niteenuseid pakkunud AWS 
jätkab veendunult teenuste 
osutamist viimse võimaluse 
säilimiseni. Samas keeldub 
ettevõte varasid enne aas-
ta lõppu kellelegi üle and-
mast, oodates esmalt en-
da jaoks positiivset kohtu-
otsust.

Emajõe Veevärk ootaks 
justkui, et linnavalitsus an-
naks talle võimaluse töö-
le hakata. Samas on ka see 
ettevõte takerdunud prob-
leemidesse, kuna puudus 
vee erikasutusluba. Teisalt 
võib ASi Emajõe Veevärk 
käitumisest välja lugeda ka 
usaldamatust linnavalitsu-
se suhtes, on ju ettevõte ise 
saatnud paljudele veetarbi-
jatele üleskutsed ja arved, 
et  veeteenuste eest tasu-
taks neile. 

Elva linnavalitsus aga ei 
suuda enda poolt lubatud 
loosungeid uue partneri 
valimisel kuidagi ellu viia, 
sest eelmine teenusepak-
kuja seda lihtsalt ei soovi. 
Tundub, et täiendava teabe-
töö asemel proovitakse vas-
tutust lükata volikogu otsu-
sele. Viimases hädas rünna-
ti jõuga AWS-i opereerita-
vat veepuhastusjaama. 

Nõnda on veesõjas tekki-
nud patiseis, kus kõik osa-
pooled on halbade valikute 
ees – kes esimese manöövri 
teeb, selle jõuvarud ka ka-
hanevad. Veetorustik ning 
elanikud selle taga on aga 
status quo – olukord, kus 
jääb vaid oodata suurte sõ-
dade raugemist ning loode-
tavasti minimaalseid kah-
jusid.

Kes võidab?
Lepingu lõpetamisel sai 

linnavalitsus lühikese ja 
õnnestunud lahingu ase-
mel pikaleveniva ning kur-
nava veesõja. Seda nii tänu 
kangekaelsele vastasele kui 
ka enda vähesele suutlikku-
sele olukord lahendada. El-

va senitoimiv osa veevär-
gist on ilma kindla pereme-
heta ning kiiret lahendust 
ei paista.

Siinkohal on eriti kahet-
susväärne asjaolu, et ela-
nikud kui teenuse tarbijad 
on jäetud suures osas tähe-
lepanuta. Veesõjas on pöö-
ratud kogu vähene energia 
vastase seljatamisele. Infor-
matsioon on liikunud vaid 
kohaliku ajalehe kaudu, 
mis paraku pärast jaanipäe-
va oli pikalt suvepuhkusel. 
Elanikega suhtlemiseks või-
malikud teabekanalid – tei-
sed ajalehed, internet, otse-
postitus, telefonid on aga 
jäänud kasutamata. Tä-
helepanuväärne on, et AS 
Emajõe Veevärk poolt hil-
juti korraldatud infopäeval 
linnavalitsuse ametnikke 
ei osalenud. Samal ajal on 
tehtud mitmeid küsitavaid 
otsuseid, mille tulemuse-
na on tekkinud õigustühine 
leping, suur segadus ja in-
formatsiooni puudulikkus, 
kallid kohtuvaidlused (mi-
da maksab teadagi maksu-
maksja), veevarustuse po-
tentsiaalne ohtuseadmine 
ning ka tõenäoline veehin-
na tõus. 

Ehkki selle nn veesõja 
näol ei ole tegemist tradit-
sioonilise sõjaga, kus osaleb 
sõjatehnika, on inimohvrid 
jne, on linnavalitsus praegu 
justkui seda teed minemas. 
Hiljutised teadaanded mär-
givad, et puhkuselt naas-
nud linnavalitsuse esinda-
jad käisid koos Emajõe Vee-
värgi juhatusega veepuhas-
tusjaamasid jõuga üle võt-
mas, seda turvameestest 
koosneva palgaarmee abil.

Infoajastule kohasest in-
fosõjast Elva linnavalitsus 
aga tõenäoliselt kuulnud 
ei ole. Ressursid on pla-
neeritud pigem oponendi-
le jõu näitamisele, mitte en-
da elanike teavitamiseks. 
Sõja maksab kinni aga ik-
ka seesama Elva elanik, kes 
on jäetud infota, selle ase-
mel aga saanud topeltarved 
ning peatse võimaliku vee-
hinna tõusu. 
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Veesõjas on linnavalitsus 
suutmatu

03. 08 otsustati:
Väljastada kirjalik 

nõusolek vee- ja kana-
lisatsiooni liitumisrajati-
se väljaehitamiseks aad-
ressil: Uus tn 5, Urva tn 
18A, Aiandi tn 1, Uus tn 
6A, Pargi tn 38, Kruusa tn 
27, Aia tn 4, Käo tee 74, 
Puiestee tn 20, Uus tn 6.

Väljastada kirjalik 
nõusolek kanalisatsioo-
nirajatise väljaehitami-
seks aadressil Eha tn 5.

Väljastada kirjalik 
nõusolek veetrassi väl-
jaehitamiseks aadressil 
Tähe tn 1.

Võtta vastu Kirde-
kaare tn 2 kinnistu de-
tailplaneering; J. Kärneri 
tn 18, J. Kärneri tn 18b, J. 
Kärneri tn 20 kinnistute 
ning kinnistutega piirne-
va maa detailplaneering.

Määrata lapse sün-
nitoetus Oksana Velveti-
le, Margit Kostinile, Merit 
Tähtile, Eva Kamsile.

Anda ehitusluba J. 
Kärneri tn 29 üksikelamu 
laiendamiseks; kasutuslu-
ba Eha tn 35 ehitise ka-
sutamiseks üksikelamu-
na; ehitusluba Lepa tn 4 
reoveepumpla väliselekt-
rivõrkude püstitamiseks; 

luba Elva Naisseltsile ning 
MTÜ-le Hoolekoda Maar-
jalaada ja Taaskasutuslaa-
da korraldamiseks 14. au-
gustil Sinilind parklas; lu-
ba Elva HKK Sinilind ava-
liku ürituse Loodus- ja kä-
sitöötoodete laat korral-
damiseks 11. septembril.

Sõlmida Haldusle-
ping Konguta Vallavalit-
susega ühisveevärgi ja  
-kanalisatsiooniga kaetud 
ala ulatuse määramise 
ja kasutamise tingimus-
te kokku leppimise kohta; 
AS-ga Otepää Veevärk lii-
tumisleping Otepääl Mäe 
tn 1b asuva kinnistu lü-
litamiseks Otepää linna 
ühisvee ja -kanalisatsioo-
nivõrku.

Kanda majanduste-
gevuse registrisse El-
va Naisselts kaubanduse 
korraldajana avalikul üri-
tusel Maarjalaat ja Taas-
kasutuslaat 14. august; El-
va HKK Sinilind kauban-
duse korraldajana avali-
kul üritusel Loodus- ja kä-
sitöötoodete laat 11. sep-
tember; FIE Urve Muttik, 
Kauplus Kesk tn 17.

Maia Kukk,  
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Mõned kuud ametis 
olnud Rõngu vastne re-
formierakondlasest val-
lavanem Priit Pramann 
kohtus teisipäeva õhtul 
käärdilastega. Kohtumise 
organiseeris Käärdi selts.

Kohale tuli paarküm-
mend, valdavalt eakamat 
käärdilast, kel oli võima-
lus otse vallavanemalt 
saada vastuseid neid huvi-
tavatele küsimustele.

Priit Pramanni ütles, et 
otse loomulikult on het-
kel tema peamine ja kõige 
suurem mure Rõngu koo-
li ehitus, mis aga ei tähen-
da, et vallavalitsus muuga 
ei tegelegi.

Käärdilasi huvitas, miks 
ei võiks Käärdi ühineda 
Elva linnaga; kas ümber-
kaudsed vallad ei pea ühi-
nemisplaane; kuidas saaks 
alandada kütte hinda; kel-

lele tuleks maksta juuli-
kuu veearvete eest; kas 
Käärdisse tuleb lasteaed; 
miks vallavalitsuses on nii 
palju ametnikke; kas Rõn-
gu keskkool õigustab oma 
olemasolu; kuhu paigal-
dada teadetetahvlid; kui-
das saada prügivedu oda-
vamaks; millal võiks kor-
rastada Lille peatusse vii-
va jalgraja; kust saab vett 
Lina 2, kui see maja on 
jäetud ühtsesse süsteemi 
ühendamata; kuidas kut-
suda korrale öörahurik-
kujaid ja kas vallavalitsus 
garanteerib praegu seltsi-
de käsutuses oleva ruumi 
käärdilastele ka edaspidi.

Vallavanem kirjutas 
küsimused usinasti üles, 
lubas neile vastuseid ja la-
hendusi leida ja neist siis 
ka käärdilastele teada an-
da. EPP

Käärdilased kohtusid uue 
vallavanemaga

Veesõjas 
on tekkinud 
patiseis, kus kõik 
osapooled on 
halbade valikute 
ees – kes esimese 
manöövri teeb, 
selle jõuvarud ka 
kahanevad.
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Kolmkümmend kaks 
aastat Elva haiglas 
töötanud Sirje Hunt 
peab 14. augustil 60. 
sünnipäeva.

Milvi Kapaun

Elate juba kolman-
dat põlve vanaisa ehi-
tatud majas?

Jah, vanaisa Jaan Pöör 
ehitas siia raudtee äär-
de need kaks maja aasta-
tel 1912-1915. Kõrvalmajas 
elab mul poja pere. Vana-
isa töötas rööpmeseadjana, 
oli ka alevivolikogu liige ja 
tema ettevõtmisel toodi tol 
ajal Tuletõrje tänavas asu-
nud turg praeguse Konsumi 
kohale. Tänav, mis raudtee 
äärest turule viis, nimeta-
ti vanaisa järgi Jaani täna-
vaks. Minu isa Sergei Hunt 
oli raamatukoguhoidja. Ne-
li aastat oli ta ka raamatu-
kogu juhataja ja 1951. aas-
tal loodi tema algatusel El-
va lasteraamatukogu.

Mis meenub kooli-
ajast?

Tol ajal olid kõik väga so-
liidsed õpetajad. Direktor oli 
Arvo Mälberg, kes sisendas 
meisse eestimaalisust. Kir-
jandusõpetaja oli Karl Mu-
ru, õppekavas oli ka estee-
tika ja teatriajalugu. Teat-
rilugu andis näitleja Lem-
bit Eelmäe. Meie olime va-
hel ikka ulakad ka. Kuidas 
ta küll meid ära kannatas, 
ise selline soliidne härras-
mees? See oli eestimeelne 
vaimsus, mille oma õpeta-
jatelt saime.

Kuidas teist arst 
sai?

Kui keskkoolis käisin, 
olid meil toredad arstitea-
duskonna üliõpilased kor-
teris ja kuna ema töötas 
medõena, tekkis ka minul 
soov just seda ametit õppi-
ma minna. Ülikooli aeg oli 
vaimselt kirgastav, väärtus-
likem aeg minu elus. Tartu 
linna maagia, elu õppimine 
kõikidel tasemetel.

Esimesed töökohad olid 
Tsirguliinas ja Valgas, Elvas 
alustasin 1978. aastal uues 
polikliinikus jaoskonnaars-
tina. Kui palju tol ajal kodu-
visiite tehti! Teed olid maa-
kohtades halvad, tihti tu-
li autot lumest ja porist väl-
ja lükata. Paljude inimeste 
elud ja kodud olid tol ajal 
uskumatult viletsad.

Mis häirib praegu 
tervishoiusüsteemis?

Puudu on inimlikkusest 
ja hoolivusest. Tundub, et 
noortel jääb sellest vaja-
ka. Meid on õpetatud veidi 
teistmoodi.

Mis valmistab mu-
ret?

Meeletu ebakindlus prae-
gu meie elus ja poliitiline 
tõmbetuul. Töötus on reaal-
ne probleem.

Mida arvate Eesti 
arstide voolust välis-
maale?

Nad on teinud seda ikka-
gi olude sunnil, kodumaalt 
nii lihtsalt ära ei minda. See 
raha, mis nad seal saavad, 
ei kompenseeri kodumaa-
tust. Riik kulutab arstide 
väljaõppele meeletu raha, 
kuid tohtreid eestimaalaste 

tervise eest hoolitsemiseks 
siin hoida ei oska. Sellest 
on kahju. Kes lähevad välis-
maale, need ka jäävad, sest 
siin on midagi, mille pärast 
nad siia tagasi tulla ei taha.

Mis rõõmustab arsti-
ametis?

Inimesi teenida ja aidata 
ning kaasa tunda. Olen õn-
nelik, et mulle on antud ter-
vist ja jõudu seda tööd te-
ha, see on minu elu ülesan-
ne. Aidata inimestel elada, 
see on suur missioon. Ena-
mus patsiente on meeldivad 
inimesed. Palatisse on tihti 
palju meeldivam minna kui 
ametnike juurde.

Kuidas eluraskustest 
üle saate?

Kõik raske, mis elus oled 
näinud, annab sulle õpe-
tust. Ka halb on millegi 
jaoks hea. Kui abikaasa aas-
tate eest siit ilmast lahkus, 
olin meeleheitel. Et liht-
salt ellu jääda ja oma mõt-
temaailma muuta, hakka-
sin esoteerika teemalist kir-
jandust lugema, iseennast 
kasvatama. Siin ei tohi äär-
mustesse kalduda, mingisu-
gused põhimõtted peavad 
endal olema. Praegu köidab 
mind kirjandus tervislikust 
toitumisest, käsil on Bri-
ti toidudoktori Ian Marberi 
raamat “Nutikas toitumi-
ne”. See on samas ka ela-
misõpetus. Elus on ju kogu 
aeg midagi uut õppida. Nii-
kaua kuni inimene õpib, on 
ta noor ja ilus.

Kuidas puhkate?
Varematel aastatel käisin 

igal võimalikul juhul teatris, 
nüüd enam sinna ei tõmba. 
Nii palju ropendatakse, liht-
salt piinlik on. Vaikne ja ra-
hulik koduaed on minu elu 
teine keskkond, kus elan 
taimedega ühel lainepik-
kusel. Teen oma aias visii-
te täpselt samuti nagu haig-
laski. Vaim lihtsalt puhkab 
vaadates, kuidas kõik need 
taimed siin elavad. Kui ilu-
sad hommikud siin on! Mis-
sugune vaikus! Tõusen pü-
hapäeva hommikuti vara 

üles, mitte keegi veel ei lii-
gu. Koidikud on kõige ilusa-
mad ajad minu päevades.

Mida 60. sünnipäev 
teile tähendab?

Terve elu tähendab ko-
hanemist, enda elus hoid-
mist. Kõige tähtsam on vai-
mu tervena ja erksana hoi-
da. Kui vaim langeb, siis 
tuleb sellele ka keha järe-
le. Selleks tegelen oma aia-
ga, naudin võimaluste pii-
res elu. Sel suvel käisin tu-
rismireisil Horvaatias, kus 
loodus on lausa maailma-
ime. Kõrged võimsad ko-
sed, rohelise veega jõed ja 
sinise veega mered, kaunid 
mäed, koopad ja palju ilu-
said inimesi – see oli väga 
vaimukosutav reis. Haigla-
töö on väsitav ka psühho-
loogiliselt, väsimuse kiuste 
lihtsalt peab ennast sundi-
ma vahepeal midagi hinge-
kosutavat tegema.

Kus tahaksite veel 
kindlasti ära käia?

Austrias. See on muinas-
jutumaa oma nukumaja-
de ja maastikuga. Horvaa-
tia reisil nägime seda maad 
põgusalt. See oli liialt ilus, 
nii tahaks seda ilu koha-
peal nautida. Olen ka suur 
Straussi muusika austaja, 
Viini filharmoonikute tra-
ditsioonilist uusaastakont-
serti ei jäta ma kunagi vaa-
tamata.

Lapsed juba täis-
kasvanud, lapselapsed 
tublid võimlejad...

Tütar Krista on 21aasta-
ne, õpib Tartu ülikoolis bio-
loogiat. On omamoodi ilma-
rändur, kaks korda on käi-
nud Araabia Ühendemiraa-
tides, nüüd elas kolm kuud 
Pakistanis. Poeg Kristjan 
on 33aastane arvutikonsul-
tant. Abikaasa on tal geo-
graafiaõpetaja, tütred Jo-
hanna ja Violetta võimle-
vad Airi spordiklubis Viker-
kaarepiigade ja Kullaketra-
jate rühmas. Olen väga uh-
ke, et tüdrukud nii kauni ja 
naiseliku spordialaga tege-
levad.

JUUBILAR Arst Sirje Hunt

Koidik on ööpäeva ilusaim aeg
ELVA POSTIPOISS
283, 04.08.2000

 TÜ Geograafia Ins-
tituudi õppejõud Garri 
Raagmaa: Elva kohta 
võiks arvata, et elanik-
ke on aastal 2010 ca tu-
hande eramaja elaniku 
jagu enam, teenindust 
ja õhtust olemist ning 
ka suvitajaid väljast-
poolt on soojadel 
suvepäevadel-õhtutel 
märksa enam.

 Linnapea Aare 
Anderson kirjutab, et 
väga konkreetseks 
hakkab asi minema 
kesklinna puhketsooni 
rajamisel. Tulevase ho-
telli omanik Are Altraja 
on võtnud ülesande 
aidata igati kaasa puh-
ketsooni rajamisele. 
Tööd algavad juba sel 
sügisel, kevadeks on 
kavandatud nii hotelli 
avamine kui ka puhke-
ala valmimine.

 Centrumi baaris oli 
austria toitude nädal.

 Elva Tarbijate Ühistu 
toidukauplustes maksis 
Valga Lihakombinaadi 
juustuviineri kilo 42 
krooni ja toiduõli Olivia 
1 liiter 13.90.
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Kuumal suvepäeval, 
mil paljud ratturid 
valmistusid ennast-
ületavaks rattasõi-
duks, valmistus Ka-
rijärve küla iga-aas-
taseks vabatahtliku 
tööks – vee jagami-
seks.

Kristiina Kivari

Karijärve küla asub El-
vast üheksa kilomeetri 
kaugusel ning rattaralli 
pikk ring läbib küla. Isegi, 
kui mitte arvestada pala-
vat ilma, on rada enne Ka-
rijärve küla ratturitele ras-
ke. Teel tuleb läbida kur-
ve ning pedaalida pidevalt 
mäest üles ja alla. Viima-
ne langus ja tõus enne Ka-
rijärve küla on paljudele 
väga raske. Tavaliselt mit-
te esimesele paarisajale 
ratturile. Arvestades selle 
aasta ilma oli külla jõud-
mise ajaks juba kuueküm-
nendal-seitmekümnendal 
ratturil vajadus jahutava 
joogi järele.

Karijärvekad, nagu rah-
vale meeldib endid kutsu-
da, olid selleks ajaks juba 
valmis ulatama oma abis-
tava käe. Bussipeatuses-
se, kus on veidi varjulisem 
koht, oli üles seatud laud 
leiva ja soolaga ning vee-
ga täidetud topsid. Topsi-

de eest soovibki külarah-
vas tänada Elva abilin-
napead Toomas Järvoja, 
kes on alati nõu ja jõuga 
abiks.

Kui esimesed tublid 
ratturid olid möödunud, 
algas karijärvekatel kiire 
töö – vee jagamine. Rah-
vas jagunes kahele poo-
le teed, et kõik soovijad 
saaksid janu kustutada. 
Esimesed ratturid haa-
rasid topsi pidurdamata, 
kustutades janu või jahu-
tades oma kuuma ihu. Mi-
da suuremaks muutus rat-
turite arv ja palavamaks 
ilm, seda rahulikumaks 
muutusid ratturid. Mõned 
ratturid võtsid leiba, rapu-
tasid leivale soola ning ja-
hutasid end jaheda veega. 
Naeratades ja tänades jät-
kasid nad oma võistlust.

Oli rattureid, kes hõi-
kasid juba kaugelt: “Vis-
ka vett näkku!”. Viimase 
ratturi ning rajakontrolli 
möödudes tundsid vaba-
tahtlikud, et võhm on väl-
jas justkui oleks ise ratta-
maratonilt tulnud. Alles 
jäänud vett kasutati enese 
jahutamiseks, öeldi üks-
teisele veel kiidusõnu ning 
koristati kasutatud topsid 
teelt.

Ka karijärvekad läksid 
rahulolevatena koju – oli 
tore päev.

Kuidas karijärvekad  
rallisõitjaid jahutasid

Vaimule värskust ja hingele kosutust saab Sirje Hunt 
vaikses rahulikus koduaias. Foto: Milvi Kapaun

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis ei 
ole, andke sellest toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail: epoiss@kodu.ee

Karijärve küla lõbusad vabatahtlikud. Foto: Tarmo Kalvet
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Käesoleva triatloni-
hooaja Eesti karika-
võistluste sarja lii-
der C vanuseklassis 
Cevin Anders Siim 
oli võitmatu ka Eesti 
meistrivõistlustel.

Milvi Kapaun

31. juulil Lääne-Viru-
maal Viitnal toimunud Ees-
ti meistrivõistlustel oli koos 
rahvadistantsi ja kaitse-
väelaste meistrivõistluste-
ga osalejaid kokku ligi viis-
sada. Elva sportlasi oli eri-
nevates vanusegruppides 
võistlemas üheksa. Lisaks 
C vanuseklassi tiitlivõidu-
le toodi meistrivõistlustelt 
Elvasse ka hõbe- ja pronks-
medal. Oma vanusegru-
pis meistriks tulnud Cevin 
Anders Siim läbis 150 m uju-
mist, 4 km jalgrattasõitu ja 
1 km jooksudistantsi ajaga 
1:14.29. Kõigil kolmel alal 
kiireim olnud Siim edestas 
teise koha saanud Hend-
rik Ütti finišis 26,3 sekun-
diga. C vanuseklassi tüd-
rukutest võitis Marta Kot-
kas hõbemedali, Johanna 
Hendrikson oli 6. E vanuse-
grupis oli Getriin Lessing 4. 

ja Anette Salumets 5. Pois-
test sai Tony Aloe 4. koha, 
Kadi Aloe oli D klassis 9.

Pronksmedali sai A va-
nuseklassis (750 m ujumist, 
20 km jalgrattasõitu ja 5,1 
km jooksu) Tanel Kaseorg 
tulemusega 1:20.40,3.

Olümpiadistantsil (1,5 
km ujumist, 40 km rattasõi-
tu ja 10,2 km jooksu) võitis 
Eesti meistri tiitli Marko Al-
bert, kes on sellel distantsil 
tiitlivõitjaks tulnud aasta-

tel 2001, 2002 ja 2008. Hõ-
bemedali sai Raimo Raud-
sepp, pronksmedali Kirill 
Kotšegarov. Elva triatlonist 
Andres Hiiemäe lõpetas 15. 
kohaga.

Naistest tuli Eesti meist-
riks Alma Sarapuu Kairi 
Schmidti ja Maivi Otsa ees.

Käesoleval nädalavahe-
tusel võtavad triatlonistid 
mõõtu Pühajärvel, karika-
sarja Elva etapp toimub 15. 
augustil.

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Lõhutud küttepuud. 511 3543

Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453

Müüa puit- ja turbabriketti ko-
jutoomisega. Suvel soodushind. 
Tel. 506 6684

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 info@balticloghouses.ee

Ohtlike puude raie. 5810 8597

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, väravaautomaatika, 
digi-TV, õhk-soojuspumbad ja 
konditsioneerid - müük ja paigal-
dus. www.mano.ee. 520 8970

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele 
püsisoodustus 10%. Info www.
korstnaproff.ee või tel. 5557 9399

Aiad, terrassid. 5675 3918

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Korstnapühkija tel. 5392 9445 
www.tahmatont.ee

Pottsepatööd. 5621 0392

Elva lasteaed Õnneseen Peedu 
maja vajab muusikaõpetajat  
0,5 koormusega. onneseen@ 
elva.ee; 505 2075

Korter (dušš). 5556 4040

Üürile anda 1-toal. mug. korter. 
5567 9171

Üürile anda kaupluseruumid. 
503 2954

Ostan Elvas, Rõngus 1-2 toal 
kort või vahetus mug kort vastu 
Tartus. 735 6025; 5785 7150

Soovin üürida 3-4 toal. korterit 
või majaosa Elvas. 5624 6122

Soovin üürida korterit või maja 
Elvas. 5351 9935

Kellel on sümboolse tasu eest 
anda kasutatud mööblit? Tel. 
5351 9018

Eelmisel nädalavahe-
tusel Tartus toimunud 
Tammeka Cupil osales 
kolm FC Elva võistkonda. 
Esikoha oma vanusegru-
pis saavutasid 1999. aas-
tal ja 2002.a sündinud 
poisid. 2003.a sündinud 
poisid tulid kolmandaks.

Esikoha võitnud 1999.
a poiste võistkonnas män-
gisid Carl Robert Kadas-
tik, Tarvo Timm, Markus 
Lokk, Simo Järvela, Remi 
Kõivik, Sander Üllim, 
Erik Marcus Maks, Romet 
Pastak ja Karel Kaupmees. 
Finaalmängus võideti JK 
Tammeka II meeskonda 
penaltidega 3:4.

FC Elva 2002 võitis fi-

naalkohtumises JK Nar-
va Transi 3:1. Mängi-
sid Karl Tammeorg, Ro-
bin Paring, Robin Kors, 
Cris-Robin Kadastik, Joo-
nas Aart, Kermo Korela, 
Karlis Karro, Raido Hurt, 
Rasmus Mõttus ja Raido 
Laan. Turniiri parim vära-
vakütt oli 11 väravaga Ro-
bin Paring.

FC Elva 2003 koossei-
sus mängisid Heiki Vabrit, 
Karl Markus Kaeramaa, 
Ottomar Sibul, Priit Laak, 
Jasper Reilson, Cardo 
Denisjuk, Voldemar Viilu 
ja Raimo Markvard. Pa-
rim väravakütt oli kuue 
väravaga Priit Laak. 

EPP

Elva vutipoisid Tammeka Cupil 
võidukad Cevin Anders 

Siim Eesti 
meister triatlonis

Otepääl Marguse puhke-
keskuses 25. juunist 2. juuli-
ni toimunud judokate suve-
laagris oli kohal 150 judokat 
üle Eesti ning väliskülalised 
Lätist ja Soomest. Samas oli 
treeninglaagris ka Eesti täis-
kasvanute koondis eesotsas 
esinumbrite Martin Padari 
ja Künter Rothbergiga. El-
vast osales laagris kaksteist 
judokat. Rasked treeningud 
vaheldusid põnevate män-
gude, võistluste ja isetege-
vusega lõkkeõhtul.

Üksteiselt võeti mõõ-
tu nii tatamil, jalgpalli- kui 
rahvastepalliplatsil. Apteek-
rimäel toimus jooksukross 
ning väga põnev maastiku-
mäng. Jooksukrossis jagasid 
oma vanuseklassis esimest-
teist kohta Allar Kalina ja 
Kaspar Klein. C vanuseklas-
sis näitas kõigile konkuren-
tidele kandu Pärt Laas. Ju-
doturniiril esinesid elvala-
sed samuti edukalt. Ander 
Bürkland ja Kaspar Klein 
saavutasid kehakaalus kuni 

30 kg kolmanda koha. Kuni 
38 kg kaaluvate poiste seas 
sai esikoha Pärt Laas, Al-
lar Kalina oli viies. Kuni 60 
kg kaalus oli Kaimar Mekk 
teine. Kuni 66 kg kaaluva-
te noormeeste seas sai Karl 
Ernst Saal pronksi. Keha-
kaalus kuni 81 kg oli Omari 
Loid viies.

Pärast sportlikku suve-
puhkust algavad treenin-
gud uue hooga augustikuu 
teisel poolel.

Evelin Pihlak, judotreener

Judokad veetsid  
lahedalt aega suvelaagris

Pärast väsitavat võistluspäeva aitab Cevin Anders 
Siimul keha turgutada kümblus leiges järvevees. Foto: 
arhiiv

Pildil all vasakult väikesed laagrilised Karl Kelt, Laura-Liisa Pihlak, Kirke Kool, Ketriin 
Marii Lessing, Kaspar Klein, Ander Bürkland, Allar Kalina. Tagareas seisavad vasa-
kult Pärt Laas, Marek Pihlak, Karl Ernst Saal, Toomas Järveoja, Tevol Tamm, Evelin 
Pihlak, Alder Bürkland, Omari Loid, Marge Järveoja ja Kaimar Mekk. Pildilt puudub 
Martin Järveoja. Foto: erakogu
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ENNO-MART ALLMANN
Mälestame ja avaldame 
kaastunnet lähedastele.

Evi ja Lembit Viilu

Sügav kaastunne omastele
ENDEL KITSNIKU

surma puhul.

Naabrid Kirde 20 ja 22

Las küünlavalgus 
mälestusi paitab
ja vaikselt kaotusvalu 
leevendada aitab...

Südamlik kaastunne Heljule 
ja Avele perega kalli abikaasa, 

isa, vanaisa ja äia
ENNO ALLMANNI

kaotuse puhul.

Aino ja Valli

Sügav kaastunne Heljule 
ja Avele perega abikaasa, 

isa ja vanaisa
ENNO ALLMANNI

surma puhul.

Elve ja Tõnu perega

Muld kõik mured 
matab

Leinas pea langetame ja 
tunneme kaasa Lainele poja 

ja Mattile venna
ENNO-MART ALLMANNI

surma puhul.

Perekond Sööt ja 
Malle lähedastega

Suvetuultega 
läksid sa teele,
hea mälestus 
sinust meil meeles...

Südamlik kaastunne 
tütar Mareti perele

LENNART TOODE
kaotuse puhul.

Tartu maantee 6 ja 
6A naabrid

Südamlik kaastunne Heljule, 
Avele ja Meritile kalli abikaasa, 

isa ja vanaisa
ENNO ALLMANNI

kaotuse puhul.

Tuuli ja Jaana peredega

Täname kõiki, 
kes toetasid meid kalli 

Austra Pedmansoni 
kaotuse leinas.

Perekond

Valge päeva on varjanud
mure kivine sein.
Tõde valus on uskuda,
raske kaotuse lein...

Kallid Helju, Ave, Merit
Aidaku meie siiras kaastunne 
leevendada teie kurbust kalli 
abikaasa, isa, vanaisa ja äia
ENNO-MART ALLMANNI

kaotuse puhul.

KÜ Elva Tööstuse 15 
majarahvas

Südamlik kaastunne 
Heljule ja Avele 
abikaasa ja isa

ENNO-MART ALLMANNI
surma puhul.

Enn ja Kalmer

ENDEL KITSNIK

Südamlik kaastunne Miiale 
abikaasa surma puhul.

Larissa, Olev, Elgi, Ants, 
Olev, Elle, Milvi

ENNO-MART ALLMANN
Endise Elva Võitööstuse 

töötajad mälestavad 
kaastöötajat ja avaldavad 

kaastunnet omastele.

ENNO-MART ALLMANN
Mälestame Elva VTÜ liiget.

Sügav kaastunne lähedastele.

Elva VTÜ juhatus ja liikmed
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 Tavahind Konsumis
Röstsai mitmevilja Tosta 500g viil. 11.50 7.90 kg/15.80
Sulatatud juust Valio Atleet Orig. 28% 200g 16.50 12.20 kg/61.-
Majonees Felix kerge 450g 16.90 12.50 kg/27.77
Karastusjook Klassikaline kali 2L 22.90+pant 15.50+pant L/7.75
Kartuli-munasalat kg (Maksiköök) 47.70 34.90
Kohv Gevalia Originaal 450g filterkohv 49.90 36.90 kg/82.-
Sakstesink vaakumpk. kg Rannarootsi 91.50 65.90
Pesuvahend Perwoll Balsam Color 1000ml 59.90 30.50

UUED PAKKUMISED SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

NÄDALALÕPU PAKKUMISED 5. - 8. august

ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s

SUHKUR 1 KG 9.90

ELVA KONSUMIS
RÕIVASTE JA JALATSITE

LISAALLAHINDLUS!

Hinnad soodsamad 

kuni 70%
Lai valik KOOLITARBEID!


